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Hanga (BVB): Vedem în ultimii ani o scadere a ponderii în lichiditate a

investitorilor institutionalilor straini si o crestere a ponderii celor locali

Ultimii 4 - 5 ani arata o scadere a  ponderii în lichiditate a investitorilor institutionali straini si o  crestere a

ponderii investitorilor institutionali locali, însa nu se  vede un avans al lichiditatii în zona de investitori de

retail locali, a  afirmat, luni, presedintele Consiliului de Administratie al Bursei de  Valori Bucuresti, Radu

Hanga, prezent la un eveniment de specialitate.

"Un exemplu casual pe care mi-l dau colegii de la bursa când ne uitam  la lichiditatea noastra, îmi spun ca acum 10

ani, când era Pastile  Catolic, noi nu aveam bursa. Adica aveam 2-3 milioane de euro tranzactii  în momentele în

care investitorii straini nu erau la birou. Acum avem.  Daca va uitati, nu mai vedem diferente mari între momentele

în care  pietele din vest sunt închise sau deschise. Asta mie îmi spune ca,  dincolo de lichiditatea pe care o vedem,

la care ne uitam overall, se  întâmpla niste schimbari în structura acestei lichiditati. Şi  într-adevar e confirmat

trendul acesta daca ne uitam si noi la bursa, la  ultimii 4-5 ani, o sa vedem un switch, adica o scadere a ponderii în 

lichiditate a institutionalilor straini si o crestere a ponderii  institutionalilor locali si ceva ce e putin strange pentru

mine e ca nu  vedem o crestere a lichiditatii în zona de investitori de retail locali.  În conditia în care vedem o

crestere accelerata a numarului de conturi  deschise, inclusiv cresterea numarului de conturi active, nu vedem o 

corelatie între cresterea numarului de conturi active si ponderea  investitorilor de retail în lichiditate", a spus Radu

Hanga, la ZF  Capital Market Summit, editia a IV-a.

Potrivit acestuia, nu se vede corelatia între lichiditate si numarul de  conturi, dar aceasta este posibil sa fie data si

de un context care nu  ajuta. El a precizat ca nu ponderea investitorilor straini a scazut, ci  ponderea acestora în

lichiditatea bursei. Astfel, Hanga a explicat ca  investitorii straini institutionali sunt mai putin activi, iar motivul 

s-ar putea sa fie legat de contextul geopolitic.

"Adica, sigur ca da, noi suntem în România, ne-am obisnuit cumva cu  faptul ca este un conflict la 1000 de

kilometri distanta de noi. Daca te  uiti de la Londra sau daca te uiti de la New York, distantele astea  sunt foarte

mici. Adica, noi suntem înca la granita unui conflict în  derulare. Va fi un element pozitiv pentru întreaga Europa

si, as spune  eu, pentru Europa de Est în particular, daca se ajunge la un soi de  rezolutie în ceea ce priveste

conflictul din Ucraina. Adica tot ceea ce  va calma lucrurile aici în regiune va fi pozitiv din punct de vedere a 

climatului investitional", a mai spus Radu Hanga.
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